



English Content Writer & SEO M/F

Offer :

- **Contract** : CDI – Temps plein
- **Experience** : 2 ans
- **Localisation** : Massy

Created in 1991, Secours Islamique France (SIF) is an international non-governmental relief and development organization (NGO). SIF acts in strict neutrality, without distinction of origin, gender or religion, and is dedicated to alleviating the suffering of the world's most deprived populations.

Context

As a prominent humanitarian actor in France and across the globe, SIF has developed a comprehensive communication, branding, and reputation strategy focused on delivering high-quality content and upholding ethical values and editorial guidelines, all in alignment with humanitarian and ethical principles. At the core of our independence and autonomy lies effective communication, including image and reputation management, contributing significantly to the growth of SIF's financial resources, which, in turn, enables us to fulfill our social mandate and mission of serving the most vulnerable.

As part of our digital team, you will play a crucial role in crafting and curating compelling content in English and adapting French content for our website, social media platforms, email campaigns, and digital marketing materials. Your expertise will contribute to enhancing our online presence and driving traffic to our platforms.

Your main missions will be the following (non-exhaustive and evolving list) :

- Contribute to crafting engaging editorial plans and content strategies.
- Create top-notch English content for our website, social media channels, email campaigns, digital marketing materials, annual reports, and more.
- Seamlessly translate and adapt French content into compelling English narratives.
- Work closely with the Digital and Marketing teams to ensure content alignment with our objectives and brand image.
- Deliver high-quality, clear, and precise English content throughout the organization.
- Keep our content fresh and up-to-date to reflect the evolution of our programs and initiatives.
- Utilize SEO tools for content analysis and performance improvement.
- Participate in content integration into the CMS, adhering to SEO best practices (Hn tags, titles, meta descriptions, etc.).

Profile

- Bachelor's degree in Journalism, Communications, Marketing, or a related field.



- At least 2 years of bilingual web writing and SEO experience, preferably in an international context.
- Native-level English proficiency, both written and spoken (minimum C1 level).
- Proficient in SEO tools and keyword analysis (Google Analytics, SEMrush, Ahrefs, etc.).
- Knowledge of web writing techniques (catchy titles, subheadings, article structure, etc.).
- Sensitivity to environmental and humanitarian issues.
- Strong self-motivation and attention to detail.
- Ability to work under pressure and manage priorities accordingly.

Conditions

- Supervisor status.
- Full-time permanent contract, 35 hours.
- Start as soon as possible.
- Meal vouchers / Complementary health and competitive protection / 50% reimbursement of the public transport subscription.
- Possibility of teleworking according to the agreement in force (2 days a week).

Le SIF s'engage

Since its foundation in 1991, Secours Islamique France has considered diversity to be an asset. We therefore consider all applications insofar as they have the skills required for the position to be filled.

Our NGO is particularly concerned about the ethical and deontological dimensions in all its activities. We therefore reserve the right to systematically check criminal records during the recruitment process, in accordance with the law in force.

In line with this policy, SIF has zero tolerance for any type of fraud, corruption, harassment, abuse or violence of any kind, and, more generally, any breach of legislation, regulations or the code of conduct established internally.

SIF is a humanitarian NGO, so the "Do not harm" principle is central: we ensure that the respect and safety of the children we support in our projects is a primary consideration for all our staff and partners.

Our charter is a real commitment: we mobilise all our staff in the promotion, dissemination and respect of the principles laid down.

Do you recognise yourself in this profile and do you agree with our commitments ? Come and join our chain of solidarity by applying for this job offer on the following email address: recrutement@secours-islamique.org.



Rédacteur web SEO bilingue H/F

RÉSUMÉ DE L'OFFRE

- **Type de contrat** : CDI – Temps plein
- **Expérience** : 2 ans
- **Lieu** : Massy

Créé en 1991, le Secours Islamique France (SIF) est une organisation non gouvernementale (ONG) internationale de secours d'urgence et de développement. Le SIF agit dans une stricte neutralité, sans distinction d'origine, de genre ni de religion et se consacre à atténuer les souffrances des populations les plus démunies dans le monde.

Figurant parmi les acteurs humanitaires majeurs en France et à l'international, le SIF a développé une stratégie de communication, d'image et de notoriété basée sur des contenus de qualité, une éthique, une charte et une ligne éditoriales toutes conformes aux principes déontologiques et humanitaires. Pilier de son indépendance et de son autonomie, la maîtrise de la communication, avec la gestion de l'image et de la notoriété qu'elle exige, concourt au développement des ressources financières du SIF qui lui permettent de remplir pleinement son mandat social et sa mission auprès des plus démunis.

Sous la responsabilité du Responsable du Service Digital, le/la Rédacteur Web bilingue aura pour mission de faire vivre la ligne éditoriale du SIF, de créer, intégrer et mettre à jour les contenus en anglais mais aussi bilingues sur tous les supports, tant dans le cadre des campagnes marketing de sensibilisation et de collecte, notamment celles orientées à l'international, que dans le cadre du développement de la notoriété.

Vos principales missions seront les suivantes (liste non exhaustive et évolutive) :

- Participer à la constitution de plans rédactionnels et de lignes éditoriales,
- Rédiger et produire du contenu en anglais pour le site web de l'ONG, les réseaux sociaux, les emailings, les supports marketing digital, les rapports annuels, etc.
- Traduire, adapter les contenus français en anglais et rédiger des contenus en anglais,
- Assurer la qualité, la clarté et l'exactitude de l'ensemble des contenus anglais,
- Utilisation des outils SEO pour analyser et améliorer la performance du contenu,
- Participation à l'intégration des articles sur le CMS directement, en respectant les bonnes pratiques SEO (respect des balises Hn, titres, meta-description, etc.).

Profil

- Diplôme requis Bac +5 en journalisme, communication ou marketing.
- Expérience de 2 ans dans un poste similaire, idéalement dans un contexte international.
- Anglais bilingue souhaité tant à l'écrit qu'à l'oral (niveau C1 minimum).



- Connaissance des outils de SEO, d'analyse de mots-clés (Google Analytics, SEMrush, Ahrefs, etc.) et des techniques de rédaction web.
- Bonne connaissance de la culture et des pratiques de communication en langue anglaise.
- Autonomie, rigueur, sens du travail d'équipe et de l'organisation.
- Connaissance des enjeux liés à l'humanitaire et à la solidarité internationale.

Conditions

- Statut Agent de maîtrise
- CDI temps plein, 35h.
- Démarrage dès que possible.
- Titres restaurant / Complémentaire santé et prévoyance compétitive / Remboursement à 50 % de l'abonnement des transports en commun.
- Possibilité de télétravail selon accord en vigueur (2 jours par semaine).

Le SIF s'engage

Depuis sa fondation, en 1991, le Secours Islamique France considère que la diversité est une richesse. Nous étudions donc toutes les candidatures dans la mesure où elles présentent les compétences requises pour le poste à pourvoir.

Notre ONG est particulièrement soucieuse des dimensions éthiques et déontologiques dans toutes ses activités. Nous nous réservons donc le droit de systématiquement vérifier le casier judiciaire pendant le processus de recrutement, conformément à la loi en vigueur.

En cohérence avec cette politique, le SIF pratique la tolérance zéro envers tout type de fraude, corruption, harcèlement moral, abus ou violence de quelque nature que ce soit, et, plus généralement, tout infraction à la législation, à la réglementation, ou au code de conduite établi en interne.

Le SIF est une ONG humanitaire, le principe du « Do no harm » est donc central : nous veillons à ce que le respect et la sécurité des enfants que nous soutenons dans nos projets soient une considération primordiale pour tous nos collaborateurs et partenaires.

Notre charte est un véritable engagement : nous mobilisons l'ensemble de notre personnel dans la promotion, la diffusion et le respect des principes édictés.

Vous vous reconnaissez dans ce profil et vous adhérez à nos engagements ?

Venez rejoindre notre chaîne de solidarité en postulant à cette offre d'emploi sur l'adresse mail :

recrutement@secours-islamique.org.